
PROTOKÓŁ NR XVII/11 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 29 listopada 2011 r. 
 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram XII sesję rady gminy Kostomłoty. 
Witam serdecznie zaproszonych gości, sołtysów, radnych. W dzisiejszej sesji uczestniczy 
15 radnych. Stwierdzam, że wszystkie podjęte dzisiaj uchwały są prawomocne.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Odczytam proponowany porządek obrad: 
 
Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 28.10.2011 r. oraz 03.11.2011 r.. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011 

(projekt będzie dostarczony w dniu sesji). 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z 

budżetu Gminy Kostomłoty oraz trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i 
sposobu ich rozliczania. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany „miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych 
w południowej części wsi Kostomłoty dla części działek nr 122/5, 121/3, 120/8, 
AM-1, obręb Wichrów. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kostomłoty z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie.  

14.  Sprawy bieżące. 
15.  Zakończenie obrad XVII/11 sesji Rady Gminy. 

 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos? 

 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Wnioskuję o wprowadzenie w pkt 14 projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie działki gruntu przez Gminę Kostomłoty oznaczonej 
nr ewidencyjnym 234/17 o pow. 8,4094 ha obręb Ramułtowice stanowiącej własność 
Agencji nieruchomości Rolnych z przeznaczeniem na park wiejski oraz usługi kultury. 
Opinie prawne tutaj są sprzeczne, natomiast po rozmowie z panią mecenas doszliśmy do 
wniosku, że lepiej podjąć uchwałę. Uchwała o gospodarce nieruchomościami mówi, że w 
przypadku nabycia przez gminę nieruchomości droższej niż 200 tys. potrzebna jest zgoda 
rady. Oczywiście przyjmujemy to nieodpłatnie, ale jest wątpliwość, czy sama wartość 
nieruchomości nie powoduje już zgody rady gminy. Stąd też proszę o wprowadzenie do 
programu. Dnia 2 grudnia podpisuję akt notarialny i chciałbym to zrobić bezpiecznie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Kto jest za przyjęciem wniosku proszę o 
podniesienie ręki: 

 
   kto jest za – 15 głosów  
 kto jest przeciw – 0 głosów 
 kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są inne propozycje do porządku  
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   obrad? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem porządku z poprawkami proszę o podniesienie  
   ręki: 
 
   kto jest za – 15 głosów  
 kto jest przeciw – 0 głosów 
 kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że porządek obrad został  
przyjęty jednogłośnie.  
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 28.10.2011 r. oraz 03.11.2011 r.. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011 

(projekt będzie dostarczony w dniu sesji). 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z 

budżetu Gminy Kostomłoty oraz trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i 
sposobu ich rozliczania. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany „miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych 
w południowej części wsi Kostomłoty dla części działek nr 122/5, 121/3, 120/8, 
AM-1, obręb Wichrów. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kostomłoty z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działki gruntu przez 
Gminę Kostomłoty oznaczonej nr ewidencyjnym 234/17 o pow. 8,4094 ha obręb 
Ramułtowice stanowiącej własność Agencji nieruchomości Rolnych z 
przeznaczeniem na park wiejski oraz usługi kultury. 

15.  Sprawy bieżące. 
16.  Zakończenie obrad XVII/11 sesji Rady Gminy. 

 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Do chwili obecnej  nie wpłynęły żadne  
uwagi do protokołów. Przyjmuję, że protokoły zostały przyjęte.  

 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę wójta o przedstawienie informacji o 
działalności w okresie między sesjami. Proszę Panie Wójcie.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od dnia    
27.10.2011 r. do dnia 22.11.2011 r. 
 

1. Inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011, 
- zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy Kostomłoty 
oraz trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu ich rozliczania, 
- przyjęcia Programu współpracy Gminy Kostomłoty z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
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- uchwalenia zmiany „miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej części wsi Kostomłoty dla części 
działek nr 122/5, 121/3, 120/8, AM-1, obręb Wichrów. 
2. Prace nad budżetem gminy na rok 2012. Projekt przedłożono radnym i RIO.  
3. Udział w konferencji „Fundusze RPO dla Dolnego Śląska”. 
4. Zakończenie realizacji robót publicznych w ramach programu „Bezrobotni dla 

gospodarki wodnej i ochrony przeciwpowodziowej” (od 09.05.2011 r. do 
09.10.2011 r.): 

obręb Kostomłoty: 
- rów R-7    - 867 mb 
- rów R-G2    - 165 mb 
obręb Jarząbkowice i Karczyce: 
- Potok Karczycki   - 2393 mb 
obręb Karczyce: 
- rów R-E    - 260 mb 
obręb Samborz: 
- rów w miejscowości  - 330 mb 
obręb Jakubkowice: 
- rów     - 320 mb 
obręb Chmielów: 
- rów przy osiedlu Ekobau - 160 mb 
Razem: 4495 mb 

5. Zawarcie umowy na użyczenie prywatnej nieruchomości, na cele mieszkańców w 
miejscowości Samsonowice (ogródek jordanowski). Podziękowania dla właściciela 
nieruchomości, pana sołtysa, że zaangażował się w tą sprawą.  

6. Kontynuacja spraw sądowych. Rozstrzygnięcie przez Sąd Rejonowy w Środzie 
Śląskiej zasiedzenia na ul. Średzkiej z powództwa właściciela nieruchomości, na 
korzyść gminy. Szykuje się sprawa sądowa, jeśli chodzi o gimnazjum. Odpowiedzi 
zostały już udzielone na wnioski stron, które zostały przez nas zaskarżone. 
Indywidualna sprawa o zasiedzenie z powództwa właściciela nieruchomości 
zakończyła się i rozstrzygnięcie jest na korzyść gminy. Inspektor nadzoru 
powiatowego prowadzi postępowanie w celu usunięcia płotu. Jak sprawa będzie 
wyglądną dalej, ja będę informował.  

7. Przeprowadzenie komisji urbanistycznej dotyczącej opinii MPZP dla obrębów: 
Kostomłoty, Budziszów, Ramułtowice, Karczyce, Jarząbkowice oraz Chmielów. 
Zachęcam przedstawicieli miejscowości wymienionych, że jak się pojawi  
informacja o dyskusji publicznej, żeby koniecznie przyjechać, bo to jest moment, 
kiedy można wnosić uwagi.  

8. Podpisanie aneksu do umowy na realizację zadania z PROW. 
9. Udział w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia „Dolny Śląsk w Unii Europejskiej”. W 

grudniu dojdzie do podjęcia uchwały w sprawie rozwiązania stowarzyszenia, 
ponieważ z 17 gmin, pozostało już 14 i to wyklucza prowadzenie w dalszym ciągu 
działalności (wymaganych jest 15 członków). Dojdzie do likwidacji i podziału 
zgromadzonych środków. Ustaliliśmy wspólnie, żeby za te pieniądze wydać na 
publikację i promocję stowarzyszenia, które funkcjonowało oraz jego członków 
(gmin).   

10.Przeprowadzenie naboru na stanowisko sekretarza. Zgłosiło się 6 kandydatów, 
żaden nie spełniał wymogów formalnych. Ponownie został ogłoszony nabór. Do 
poniedziałku 5 grudnia można składać oferty.  
11. Zakończenie i odbiór prac przy remoncie mieszkania przejętego od ANR-u w 

Sikorzycach. Dzisiaj był odbiór również w Piersnie. Dobiega końca remont dachu w 
Ramułtowicach. Myślę, że do 15 grudnia rozliczymy remonty z ANR-em.  

12.  Sprzedaż Zboru dla Fundacji A.D.1832 na rzecz odzyskiwania narodowych dóbr 
kultury i architektury. Akt notarialny będzie podpisany w grudniu. Fundacja 
uzgodniła z konserwatorem zabytków zakres remontów.  

13.  Sprzedaż w drodze rokowań lokalu użytkowego nr 2 w Piersnie (budynek, w 
którym znajduje się lokal bezpośrednio sąsiaduje z remizą).  

14. Wydano zarządzenia w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2011 r. 
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- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony 
do 3 lat (Mieczków – przeznaczenie rolnicze) 
- objęcia w bezpłatne używanie części nieruchomości z przeznaczeniem pod ogródek 
jordanowski w miejscowości Samsonowice 
- udzielenia bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego w miejscowości Osiek 
- podania do publicznej wiadomości informacji z wykonania budżetu gminy 
Kostomłoty za III kwartał 2011 r. 
- czynności kancelaryjnych 
- powołania komisji do przeprowadzenia rokowań na sprzedaż nieruchomości w dniu 
07.11.2011 r. 
- przekazania sołectwu Piersno mienia komunalnego do używania  
- projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kostomłoty 
- projektu budżetu gminy Kostomłoty na rok 2012 
- powołania komisji do końcowego odbioru wykonanego zadania „Remont lokalu 
mieszkalnego nr 3 położonego w budynku mieszkalnym nr 12 w Sikorzycach” 
- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości w dniu 
16.11.2011 r. 
15. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• wycinki drzew – 4 
• nadania numeru porządkowego nieruchomości – 4 
• podziału nieruchomości - 2 
• działalności gospodarczej – 18 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 6 
• USC- 1 
• wymeldowania - 3 
Ponadto: 
• wydano 7 zaświadczeń o prowadzeniu działalności gospodarczej. 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym 

(wydział podatków)  
w okresie od 25.10.2011r. do 17.11.2011r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 29 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

31, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

9 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

22 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 0,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 3 z tego: 

Odmowne = 2 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 1 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 1, z tego: 
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 Odmowne = 0 
 Pozytywne = 0 

4. 
Decyzje w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego -  Pozytywne 
= 202 

 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do sprawozdania?  
 
Zofia Heller-Sypek – Za ile sprzedano Zbór? 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Cena nieruchomości wynosiła 100 tys. zł. Zgodnie z 
ustawą wójt udziela bonifikaty 50% przy sprzedaży zabytków więc sprzedano za ok. 50 
tys.  
 
Mariusz Żałobniak - Czy są planowane jakieś zapisy w umowie sprzedaży między gminą a 
Fundacją zabezpieczające wykonania przez ten podmiot rzeczy związanych z rewitalizacją 
tego budynku?   
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Podmiot, który kupuje musi uzyskać zgodę konserwatora, 
jeśli chodzi o dalsze remonty. Ten projekt remontowy został pozytywnie zaopiniowany 
przez konserwatora, bo to było warunkiem. Dlatego też, jedną rzeczą, która jest istotna, 
na nic więcej konserwator nie pozwoli, tylko na to, co zostało przed kupnem uzgodnione. 
Pytanie, które jest istotne w tym momencie, czy można wyznaczyć daty, które zobligują 
do wdrożenia tego planu w życie, to jest na etapie możliwości uzgodnień. Ja na razie nie 
znalazłem takiego przymusu, który będzie prawnie mógł być zapisany w akcie 
notarialnym. Jeśli to wynika z ustaw, to nie muszą być zapisywane w akcie notarialnym. 
Ja mówię o przepisach, które obowiązują w naszej gminie. Takich podstaw nie znajduję. 
Natomiast, jeśli jest wniosek i ktoś ma wiedzę, która mogłaby pomóc w tym temacie, to 
bardzo proszę.  
 
Mariusz Żałobniak - Jaki wkład gmina Kostomłoty wniosła do Stowarzyszenia Dolny Śląsk 
w Unii Europejskiej? 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Nasze składki roczne wynoszą 3.500 zł, a wstąpiliśmy 
chyba w 2002 r. W poprzedniej kadencji pracownicy i ja korzystaliśmy bardzo aktywnie z 
bezpłatnych szkoleń. Przez ostatnie 3 lata nie było żadnej działalności i ta suma została 
nagromadzona. Ja myślałem o tym, żeby się wycofać wcześniej. Ale dobrze, że tego nie 
uczyniliśmy, bo dla tych, którzy się wycofali, już tego dzielenia nie ma. 
 
Mariusz Żałobniak -Wójt poinformował, że toczą się sprawy sądowe, czy to są sprawy o 
zasiedzenie? 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Chciałem poinformować, że jedna sprawa w Wichrowie 
została wygrana przez gminę. W Zabłociu natomiast sprawa o zasiedzenie toczy się. To, 
co jest na ul. Średzkiej, to była jedna pilotażowa sprawa, zresztą z powództwa właściciela 
nieruchomości. W tej chwili czekamy na egzekucję praw przez powiatowego inspektora 
nadzoru budowlanego, ponieważ decyzje jego stały się prawomocne, i trzeba te 
ogrodzenia rozebrać. Będzie egzekucja ze strony powiatu.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są jeszcze pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego. 
 
Ad.5. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego.  

Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na ostatniej sesji nie zostały zgłoszone 
żadne wnioski. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Chciałam poinformować, że sesja 
budżetowa odbędzie się 28 grudnia, natomiast nad projektem budżetu będziemy 
pracować na komisji wspólnej 7 grudnia.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał: 
- sprawozdanie z konsultacji projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy Kostomłoty z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 roku, 
- podziękowania od ks. proboszcza Jacka Stali i mieszkańców Mieczkowa za wsparcie 
finansowe w remoncie kościoła w Mieczkowie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Przypominam radnym o obowiązku złożenia 
korekty oświadczeń majątkowych za 2010 r. 
 
Karol Stafiński przekazał informację o organizowanym przez GZ LZS Kostomłoty turnieju 
piłki siatkowej, koszykówki, tenisa stołowego oraz turnieju tenisa stołowego 
organizowanym przez UM w Środzie Śląskiej. 
 
Zofia Heller-Sypek - Chciałam przekazać, że wyjazd do Zakopanego odbędzie się w 
piątek o 14.30. Jest też propozycja, abyśmy w dniu ostatniej sesji zorganizować 
spotkanie świąteczne radnych i sołtysów odpłatnie (każdy płaci za siebie).   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Organizacją zajmie się pani Zofia. Czy 
jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 
Ad.8.  
Mariusz Żałobniak – Na poprzedniej sesji był przedkładany projekt uchwały rady w 
sprawie przekazania świetlic wiejskich do GOK-u. Co w tej sprawie się dzieje? 
 
Elżbieta Janusz-Burak - Projekt jest ponownie przygotowywany i będzie pzredłozony na 
sesji grudniowej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie  
widzę. 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie  
widzę. 
 
Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Przypominam, że 7 grudnia o 14.00 
odbędzie się komisja wspólna.  
 
Karol Stafiński – W tym samym dniu o 13.30 odbędzie się Komisja Prawa, Porządku 
Publicznego i Ochrony Środowiska. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Projekt uchwały omawiany był na 
posiedzeniu komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Proszę przewodnicząca 
o opinię. 
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Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 15 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Kostomłoty została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Projekt uchwały omawiany był na 
posiedzeniu komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
 
Zofia Heller-Sypek – Komisja zawnioskowała, aby uzupełnić § 4 pkt 4  i dopisać „tryb 
przekazywania dotacji oraz termin wykorzystania dotacji, który nie może być dłuższy niż 
do 31 grudnia danego roku budżetowego”.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Czy ten wniosek nie jest w sprzeczności z pkt. 2? 
 
Elżbieta Czarnota - Termin realizacji zadania, to nie jest termin przekazania dotacji. 
Zadanie może być skończone wcześniej, a zapłata za zadanie może się przedłużyć. 
 
Jan Leszczyński – Ja mam wątpliwość. § 2 pkt. 4 mówi, że wnioski należy składać do 30 
września w roku poprzedzającym rok budżetowy. Jeśli w trakcie roku będą nadwyżki i 
będzie istniała możliwość dofinansowania, albo przesunięcia jakiegoś, czy ten paragraf 
nie będzie stał nam na przeszkodzie, że nie złożono do 30 września?  
 
Elżbieta Czarnota - Pan radny mówi o sytuacji, gdy rada chciałaby zwiększyć na przykład 
dotację. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Rada gminy podejmuje decyzję w formie 
uchwały o zmianach do budżetu, jeżeli zwiększamy lub zmniejszamy dotację.  
 
Elżbieta Czarnota – Jeżeli do któregoś września spółka wodna złoży wniosek i określa w 
tym wniosku zadania na przyszły rok. W 2012 określa na 2013. Do projektu budżetu 
zostanie ujęta jakaś kwota. Jeżeli ona nie będzie pokrywała tego, co jest złożone we 
wniosku, to w trakcie roku budżetowego uchwałę budżetową można zmienić i dostosować 
ją do tego, co było zawarte we wniosku. Czyli na dzień przyjmowania uchwały 
budżetowej określa się jakąś wysokość środków. We wniosku zostało ujęte coś więcej, nie 
całe zadanie zostało pokryte, ale wtedy można aneksować, jeżeli uzna się, że można 
zwiększyć.   
 
Jan Leszczyński – Czyli rozumiem, że nie będzie żadnych problemów?  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Do 15 września wprowadzamy do budżetu 
zadanie, jako dotację do spółek wodnych. Natomiast, wysokość dotacji może ulegać 
zmianie w trakcie roku. Dajemy dotację, natomiast z umowy wynika na jakie zadanie.  
 
Joanna Kozińska - Mamy elementy, które są określone we wniosku. Wielkość dotacji jest 
wiążąca.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Może być ona nie ujęta w budżecie, ale w 
ostateczności jest ona wiążąca. Przykładowo złoży pan wniosek na 100 tys. zł i nie może 
pan żądać w trakcie roku 150 tys. zł. Tylko, jeżeli pan dostanie 50 tys., bo nie mieścimy 
się w pieniądzach, to w trakcie roku, jeżeli będzie jakaś nadwyżka, to można uzupełniać 
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dotację do 100 tys.  
 
Jan Leszczyński – Ja chciałbym rozwiać taką wątpliwość. Myśmy zapisali  w projekcie 
budżetu 50 tys. zł na spółki wodne i 50 tys. na drogi. Gdyby nam nie wyszło z remontem 
dróg, to czy możemy przełożyć na spółki wodne? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Myślę, że zmianą tak. 
  
Leszek Wicha - Ja sprecyzuję, bo chyba panu radnemu chodzi o to, że jeżeli spółka 
wodna po 31 września będzie chciała złożyć jeszcze jeden wniosek na inne rzeczy, czy 
spółka będzie mogła złożyć wniosek, czy my będziemy mogli włożyć ją do budżetu? 
 
Elżbieta Czarnota – Na dany rok budżetowy składa się wnioski do 31 września roku 
poprzedzającego.  
 
Leszek Wicha - Czyli nie będzie można. 
 
Elżbieta Czarnota – Kwota może być zwiększona. 
 
Zofia Heller-Sypek - § 2 pkt 4 mówi o uzasadnionych przypadkach.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jest dotacja 10 tys. a zadanie wychodzi 
10.500 zł. I trzeba ten wniosek niestety poprawić, bo przetargu jeszcze nie było, czy 
konkursu na daną ofertę. Tu jest jedna zasada, że dotację przyznaje rada gminy. Czy 
rada przyzna dodatkowe środki na spółki wodne, czy zmniejszy wydatki w rolnictwie na 
drogi, a przyzna na dotację dla spółki wodnej, o tym decyduje rada gminy. Załączniki z 
dotacjami mogą się zmieniać w trakcie roku cały czas. Możemy dotację zwiększać i 
zmniejszać w uzasadnionych przypadkach, jeżeli mamy na to pieniądze. Ten projekt 
jakby obliguje spółki wodne do terminowego przedłożenia materiałów do projektu 
budżetu. Czy są jeszcze pytania, żeby rozwiać wątpliwości? 
 
Ryszard Janiec - Rozumiem, że to są spółki wodne, a nie dane sekcje? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Gminna spółka wodna. Zresztą 
rozmawialiśmy, że przekazujemy na rzecz spółki wodnej środki i będzie się zajmowała 
podziałem środków Komisja Rolnictwa i zarząd spółek wodnych.  
 
Marian Fita - Dotyczy to tylko miejscowości, które są w spółkach? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Wykorzystanie dotacji może dotyczyć tylko 
tych wsi, gdzie są spółki wodne. Miało być to też argumentem do tego, żeby spółki wodne 
we wsiach się wiązały, te składki były zbierane, by dołożyć pieniędzy i robić rowy. Taka 
była intencja przekazywania pieniędzy. Tak panie przewodniczący? 
 
Jan Leszczyńki – Tak jest. Jeszcze sprawa techniczna. W § 7 pisze, że w pkt. 3, a powinno  
być, że w pkt. 4.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Zapisy § 7 pkt.4 mają zastosowanie po raz 
pierwszy do roku 2013.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś ma jeszcze pytania? Nie widzę. Kto 
jest za wprowadzeniem poprawki w § 4 pkt.4 i w § 7? Przystępujemy do głosowania. 
Głosujemy nad całym projektem uchwały, łącznie z poprawkami. Kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały? 
Kto jest za  - 15 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zasad 
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udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy Kostomłoty oraz trybu 
postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu ich rozliczania została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Projekt uchwały omawiany był na 
posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Proszę przewodnicząca 
o opinię. 
 
Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Wnoszę o nie odczytywanie projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia zmiany „miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej części wsi 
Kostomłoty dla części działek nr 122/5, 121/3, 120/8, AM-1, obręb Wichrów. Kto jest za 
przyjęciem wniosku? 
Kto jest za  - 15 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 15 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
uchwalenia zmiany „miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi 
Wichrów oraz terenów położonych w południowej części wsi Kostomłoty dla części działek 
nr 122/5, 121/3, 120/8, AM-1, obręb Wichrów została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Programu współpracy Gminy Kostomłoty z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  
 
Elżbieta Janusz-Burak – Na nowym projekcie kolorem czerwonym zaznaczono 
wprowadzone poprawki (podstawa prawna i treść).  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania?  
 
Karol Stafiński - W § 9 określona jest suma realizacji zadań. Ja bym proponował od razu 
zmienić, bo to jest zbyt mała kwota. Ja bym proponował podnieść ją o 6 tys. i zmienić 
budżet, bo rezygnujemy z zakupu jednego ciągniczka.  
 
Elżbieta Czarnota – Jeżeli taki wniosek zostanie złożony do projektu budżetu. W 
zadaniach inwestycyjnych zaplanowane jest 25 tys. zł na zakup kosiarek. Z tej kwoty 6 
tys. zł zostanie przesunięte na dotację. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy my możemy zmienić w tym projekcie, 
jeżeli to będzie niespójne z projektem budżetu? 
 
Joanna Kozińska - Z ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, na 
podstawie której, podjęta jest ta uchwała, mamy wyraźne wskazanie jakie elementy 
powinny znaleźć się w programie i wśród tych elementów jest właśnie wymieniona 
wysokość środków planowanych na realizację programu. Co to oznacza, że planowanych. 
To oznacza, że rada uchwalając ten program podejmuje decyzję, co ma być realizowane 
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w ramach programu i planuje, że na to potrzebuje tyle i tyle środków. Wiadomo, że to nie 
jest uchwała budżetowa. Trzeba brać pod uwagę, że te środki muszą być w rozsądnych 
granicach. To musi być zgodne z tym, jakimi środkami gmina dysponuje.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jeżeli my mamy planowaną w projekcie 
budżetu kwotę 73 tys. zł, czy my na etapie projektu budżetu, nie zmieniając kwoty, 
możemy zmienić tutaj kwotę planowaną. Zaistnieje niespójność z projektem budżetu.  
 
Joanna Kozińska - Zostanie to skorygowane przy uchwalaniu budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jeżeli tutaj zmienimy, to jest jakby obligo 
zmniejszenie wydatków w inwestycjach i zwiększenie wydatków na program.  
 
Joanna Kozińska - Trzeba pamiętać, że to jest kwota planowana. Wydatki mogą okazać 
się mniejsze, bo może nie wszystkie cele i wydatki zostaną zrealizowane. Tego nie wiemy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Nie przeszkadza nam tu zmienić kwotę. 
Rada będzie zobligowana przy uchwale budżetowej zmienić tą kwotę.  
 
Zofia Heller-Sypek - § 6 określa priorytetowe zadani publiczne. I chciałam tutaj zwrócić 
uwagę, że to nie tylko są kluby sportowe, ale mogą być tez inne programy np. pomoc 
społeczna, edukacja, oświata, szerokie spektrum działania. To są wszystko zadania gminy 
i organizacje społeczne mają prawo z takich ofert skorzystać. Dlatego panie kolego 
proszę sobie nie uzurpować prawa do całości budżetu. Taka jest moja uwaga. 
 
Karol Stafiński - Organizacje mogą odpowiedzieć na to, na co gmina ogłosi generalnie 
konkurs. Gmina ogłasza zazwyczaj w zakresie kultury fizycznej i sportu. Myślę, że inne 
organizacje  też mogą skorzystać i mają prawo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy gmina ma tylko obowiązek ogłosić 
konkurs na sport, czy ma także obowiązek ogłosić konkurs na edukację? Czy 
Stowarzyszenie np. Nasze Piotrowice może wystąpić z wnioskiem o przyznanie dotacji, 
jako organizacja pożytku publicznego na wypoczynek dzieci ze wsi. Tu trzeba 
rozgraniczyć. To nie jest tylko, że my podejmujemy uchwałę i przeznaczamy tylko na 
sport. Ale jak w uchwale budżetowej mamy zapisane. Jak do tego podejdzie wójt przy 
realizacji budżetu? Na pewno będzie się kierował uchwałą budżetową,. Bo ta kwota jest 
wpisana akurat w sort. 
  
Zofia Heller-Sypek - Dlatego ja zwróciłam uwagę o czym mówi program, a mówi szerzej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – To będzie na pewno zadanie dla rady, żeby 
patrząc na tą uchwałę, którą podejmujemy, być może wyłuszczyć jeszcze w budżecie 
dotację także na cele oświatowe, kulturalne, czy inne. Ale to też przez organizacje 
pozarządowe. Póki co, wójt może ogłosić konkurs na to zadanie, które ma ujęte w 
budżecie. Na dzień dzisiejszy jest to sport. Ale ten sport może realizować także inne 
stowarzyszenie. Jest propozycja zmiany z 73 na 79 tys. zł z jednoczesnym wskazaniem, 
żeby zmniejszyć inwestycje a zwiększyć wydatki na realizację tych zadań. Kto jest za 
wprowadzeniem tej poprawki proszę podnieść rękę.  
Kto jest za  - 10 głosów za 
Kto jest przeciw – 3 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? Nie 
widzę.   Przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały z uwzględnioną poprawką.  
Kto jest za podjęciem projektu uchwały proszę podnieść rękę.  
Kto jest za  - 13 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
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Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia 
Programu współpracy Gminy Kostomłoty z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jeszcze ważna informacja, żeby przy 
budżecie zwrócić uwagę na te aspekty i pamiętać, czy jest taka potrzeba. Może drobną 
kwotę, ale tez zachęcić inne organizacje do korzystania ze środków.  
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie działki gruntu przez Gminę Kostomłoty oznaczonej nr 
ewidencyjnym 234/17 o pow. 8,4094 ha obręb Ramułtowice stanowiącej własność 
Agencji nieruchomości Rolnych z przeznaczeniem na park wiejski oraz usługi kultury.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Projekt został 
omówiony wcześniej. Czy ktoś ma pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 13 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie działki gruntu przez Gminę Kostomłoty oznaczonej nr 
ewidencyjnym 234/17 o pow. 8,4094 ha obręb Ramułtowice stanowiącej własność 
Agencji nieruchomości Rolnych z przeznaczeniem na park wiejski oraz usługi kultury 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 
Ad.16. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ogłaszam zakończenie XVII sesji rady 
gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
 
 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 16.05 
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Załącznik nr 1 
 

SPRAWOZDANIE WÓJTA 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty 

podjętych na XV sesji w dniu 28.10.2011 r. oraz XVI sesji w dniu 03.11.2011 r.  
 

1. Uchwała Nr XV/87/11 w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2011 r.  
Plan po zmianach: 
- dochody budżetu gminy 21.349.488,89 zł 
- wydatki budżetu gminy 26.384.305,89 zł. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 
2. Uchwała Nr XV/88/11 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad nabywania, 
zbywania, obciążania i zamiany nieruchomości oraz ich wydzierżawiania, najmu  
lub użyczenia na okres dłuższy niż trzy lata. 
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
3. Uchwała Nr XVI/89/11 w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2012. 
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
4. Uchwała Nr XVI/90/11 w sprawie określenia wynagrodzenia dla sołtysów jako 
inkasentów z tytułu poboru podatków: rolnego, od nieruchomości, leśnego – 
stanowiących dochody Gminy Kostomłoty oraz określenia terminu płatności dla 
inkasentów z tytułu poboru w/w podatków.   
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
5. Uchwała Nr XVI/91/11 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków na rok 2012. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
6. Uchwała Nr XVI/92/11 w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 
usuwania z nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych. 
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
7. Uchwała Nr XVI/93/11 w sprawie zmiany uchwały Nr VI/27/07 Rady Gminy 
Kostomłoty z dnia 23 lutego 2007 r. w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego w celu współdziałania gmin w zakresie zagospodarowania 
wysegregowanych odpadów komunalnych. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz Urzędu Miasta i Gminy Strzegom. 
Uchwała została podjęta w związku z wystąpieniem gminy Jaworzyna Śląska z 
porozumienia międzygminnego. 
 
8. Uchwała Nr XVI/94/11 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Kostomłoty  o pow. 1,20 ha oznaczoną numerem działki 190 i 189. 
Trwa procedura zawierania umowy. 
 
9. Uchwała Nr XVI/95/11 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Mieczków części działki nr 171 o pow. 1,36 ha. 
Trwa procedura zawierania umowy. 
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